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Slovo starosty
V posledním vydání RZ jsem v úvodu 

zmiňoval časný nástup jara. Ten však 
razantně zbrzdily noční mrazy v posledním 
dubnovém týdnu. Na občasné poškození 
mrazem u meruněk, které kvetou brzy, jsme si 
již zvykli. Letos však můžeme pozorovat fatální 
poškození i u jabloní, třešní a ořechů. Mráz 
na konci dubna nebyl nic tak neobvyklého, ale 
problém spočíval ve vysoké fázi kvetení u většiny 
postižených rostlin. Vyptával jsem se pamětníků, 
zda u nás pamatují podobnou kalamitu, ale 
nikdo souhlasně hlavou nepokyvoval. A tak 
možná opravdu zažijeme rok bez třešní, mimo 
těch z dovozu nebo v kapalné formě v griotce. 
Na těchto „katastrofách“ vidím jednu pozitivní 
věc – nejde z nich totiž obviňovat politiky, 
vedoucí představitele či jiné konkrétní osoby. 
Naštvou nás sice, ale můžeme se zlobit 
maximálně na přírodu, která nám tímto jen 
dokazuje, že je stále mocnější. 

V minulém díle jsem také informoval 
o budoucí výstavbě P + R parkoviště 

u zastávky ČD. Událost z rána pondělí 13. 5. jen 
potvrdila jeho potřebnost. Někteří řidiči by ve 
snaze najít místo k parkování blízko k vlaku 
snad nejraději zaparkovali svým vozem přímo 
na nástupišti. Jednomu takovému řidiči se 
podařilo sjet až do kolejiště a zablokovat tak 
na hodinu provoz na trati. Jiné, nevhodně 
zaparkované vozy v prostoru nádraží zase 
blokovaly vyprošťovací akci hasičů. Bezohledně 
zaparkovaná auta jsou vidět i na vjezdech na 
okolní pole. Že se teď neorá a do žní je ještě 
daleko neznamená, že na pole není potřeba 
zajíždět jinou technikou, jako jsou třeba 
postřikovače nebo rozmetadla hnojiv.

V posledních dnech majitelé nemovitostí 
obdrželi výzvy k platbě daně z nemovitosti. 

Téma se hojně diskutuje v médiích, se sousedy 
u plotu i po hospodách. Vládní konsolidační 
balíček zahrnoval změnu, kvůli které se 
celorepublikově zvyšuje sazba daně o 80 
%. K automatickému navýšení částky došlo 
i v těch obcích, kde si zastupitelé neodhlasovali 
navýšení koefi cientu daně z nemovitosti. A to je 
případ i naší obce. Koefi cient daně zde zůstává 
na stále stejné úrovni a současné vedení obce 
ani neplánuje jeho navyšování. 

M ajitelé nemovitostí se zřízenou přípojkou 
na veřejný vodovod obdrželi od VAK 

Beroun Výzvu k uzavření smlouvy dle novely 
zákona. Voláte mi s dotazy, co s tím máte dělat, 
co to zase po Vás chtějí. Dopis nám přišel i na 
obec a ani se Vám nedivím, že si s ním nevíte 
rady. Tyto dopisy by měly obsahovat lidové 
vysvětlení a nebýt tak formální. Ušetřilo by se 
tím dost starostí na obou stranách. Formulář 
je ke všemu jednotný pro všechny obce, takže 
obsahuje i pro nás zbytečné dotazy, které se 
týkají třeba kanalizace. Tu si v Rostoklatech 
provozujeme sami, ale v některých obcích to 
tak není a má ji v provozu VAK. On i ten název 
je zkratka vzniklá ze slov Vodovy a Kanalizace. 
Na VAK jsem tedy zavolal, vyptal se na všechny 
možné situace a pokusím se Vám to vysvětlit tak, 
jak mi zobák narostl. V první řadě vysvětlení, 
proč to vůbec je: V některých případech nejsou 
smlouvy historicky uzavřené přímo s majiteli 
nemovitostí, ale s dlouhodobými nájemníky. A to 
zákon neumožňuje. Pro uzavření nové smlouvy 
(změna majitele, nebo právě doposud uzavřená 
na někoho jiného) použijte formulář na webu 
www.vakberoun.cz sekce zákaznický servis. 
V dopise byste jej marně hledali, není tam. 
Jindy zase nejsou ve smlouvě všechny potřebné 
údaje, např. datum narození odběratele, počet 
připojených osob atd. K doplnění těchto údajů 
poslouží vyplnění formuláře, který je součástí 
dopisu, a jeho odeslání na Vak Beroun. Můžete 
i emailem na jana.matyskova@vakberoun.cz. 
Nejčastěji dotazované kolonky, se kterými se 
nevíte rady, jsou: Popis umístění vodoměru – to 
se ptají, kde se vodoměr fyzicky nachází – tedy 
vyplňte např. šachta, sklep, garáž, kuchyň, 
předsíň, tajná místnost pod schody pro ukrývání 
parašutistů atd…. Dále je to kolonka Kanalizace 
ANO NE – zde uveďte NE, byť kanalizaci 
v obci samozřejmě máme, ale neprovozuje 
ji zde VAK. U dotazů na zdroj vody a využití 
jiného zdroje vody pro domácnost klidně nepište 
nic, nebo třeba nepotřebný údaj, nerelevantní 
údaj nebo lidově do toho Vám nic není, opět 
je to kvůli situaci, kdy je stejný provozovatel 
vodovodu i kanalizace a má to následně vliv 
na cenu stočného. Odběrné místo je adresa, 
kde je vodoměr nainstalován. Nejčastěji to je 
tedy číslo popisné domu, ale může to být i číslo 
parcely, pokud nebylo čp přiděleno. Dotaz na 

počet osob v domácnosti jim vyplnit prý máte 
a je schovaný dost nešikovně hned ve druhé 
kolonce u příjmení a jména. Za ním vyplňte 
skutečnou adresu majitele nemovitosti, nemusí 
to být tedy nutně Rostoklaty či Nová Ves II. 
Dotaz na korespondenční adresu je podle mě 
nedokonalý, protože je uveden pro případ 
rozdílné adresy odběrného místa, a já si umím 
představit situaci, kdy je rozdílná i od adresy 
bydliště odběratele, ale podruhé už na VAK 
volat nebudu. Určitě jim vyplňte kontaktní 
telefon a email, je totiž dobré být v kontaktu , 
žádné holící strojky Vám po telefonu nabízet 
nebudou.
Druhá část formuláře se týká plateb. Umožňuje 
Vám nastavit si zálohy měsíčně nebo čtvrtletně. 
Ta je celkem přehledná, bez záludných otázek, 
ale opět jsou v praktickém životě situace, které 
formulář neřeší. Tak třeba pokud máte přípojku, 
osazený vodoměr, ale vodu vůbec neodebíráte, 
protože máte studnu nebo chodíte se džbánkem 
ke studánce. V tomto případě vyplňte do první 
kolonky s dotazem Výše předpokládané zálohy 
v Kč: BEZ ODBĚRU. Přece jim nebudu platit 
zálohy, když nic neodebírám. Časem se asi 
stejně dočkáme dvousložkové ceny, protože 
ten servis kolem něco stojí (třeba osazení 
vodoměru, protože i když má na sobě natočeno 
nula, tak stejně se musí po pěti letech vyměnit 
za nový, ocejchovaný), ale zatím tomu tak 
není. Další situace je, pokud si smlouvu uzavře 
majitel nemovitosti, ale placení záloh nechává 
na nájemníkovi, kterému v tomto důvěřuje. 
V tomto případě klidně vyplňte číslo účtu 
nájemníka, ze kterého bude zálohy platit. Pro 
VAK je důležité, že jim peníze přijdou a je jim 
jedno, na koho je účet vedený. Pokud byste měli 
k vyplnění formuláře jakékoliv další dotazy, tak 
mě upřímně mrzí, že se mi nepodařilo vytvořit 
dostatečně použitelný návod a zavolejte si 
nejlépe přímo na VAK Beroun.

V tomto vydání RZ si můžete přečíst 
reportáže z proběhlých akcí a nebo se 

nechat pozvat na ty další, které nás teprve 
čekají. Až na poslední červnový víkend, 
kdy děti dostanou odměnu nebo zaracha za 
vysvědčení, se stále něco bude dít. 
 Jiří Mokošín

Volby do Evropského parlamentu
Volby do Evropského parlamentu v roce 

2024 vyhlásil v Česku prezident Petr Pavel 
na pátek 7. a sobotu 8. června 2024.
 v  pátek dne 7. června 2024 od 14. 00 hodin 
do 22.00 hodin,
 v sobotu dne 8. června 2024 od 8. 00 hodin 
do 14. 00 hodin.

Volební místnost – Obecní úřad Rostoklaty, 
č.p. 32 (1NP zasedací místnost), pro voliče byd-
lící v obci Rostoklaty

Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy 
prokáže svou totožnost a státní občanství. Volič 

po příchodu do volební místnosti 
prokáže svou totožnost a státní 
občanství České republiky plat-
ným cestovním, diplomatickým 
nebo služebním pasem České 
republiky anebo cestovním prů-
kazem nebo platným občanským 
průkazem. Volič, který je občanem jiného člens-
kého státu, prokáže po příchodu do volební mís-
tnosti svou totožnost a občanství jiného člens-
kého státu.

Každému voliči budou dodány 3 dny pře-

de dnem voleb do Evropského 
parlamentu hlasovací lístky. Ve 
dnech voleb na žádost voliče 
okrsková volební komise dodá 
za chybějící, škrtané nebo jinak 
označené hlasovací lístky jiné.

Nově zvolený Evropský par-
lament by měl být složen ze 720 poslanců, Čes-
ká republika v něm bude mít 21 zástupců.

Zájemci o přenosnou urnu prosím kontak-
tuje Obecní úřad 721 672 333, nebo starostu 
724 179 707
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Oslavit otevření nového víceúčelového 
hřiště turnajem jsme plánovali již na po-

dzim loňského roku. A ještě jsem zde v RZ zav-
tipkoval, že první turnaj bude O pletený kulich 
starosty. To jsme si plánovali dokončení stavby 
v listopadu. Termín otevření sportoviště pro 
veřejnost se však posunul až na poslední dubno-
vý pátek, a první vhodný termín pro nohejbalo-
vý turnaj vyšel na neděli 5. května. Zátěžový tý-
den provozu pro veřejnost hřiště přežilo a moc 
nás těší Váš zájem o hřiště. Neustále si na něm 
někdo kope nebo hází na koš, co nejdříve přidá-
me i koš odpadkový. 

Volba padla na turnaj v nohejbale. Tento 
sport, který je ryze československého původu, 
má v okolních obcích velikou oblibu. Historie 
sportu sahá údajně do roku 1921, kdy místosta-
rosta v obci Řiťka pořádal soutěž v překopávání 
pivních tácků přes stůl. Vlastnictví hry, dříve 
také nazývanou „kopanou přes šňůru“ si též 
nárokují trampové, kteří ji hojně hráli na svých 
osadách jako tzv. trampský fotbal. 

Záštitu nad akcí převzala obec Rostoklaty, 
ale pořadatelsky se ji aktivně ujali členové Tra-
verzy Rostoklaty. Od 8:30 se u velitelského sto-
lečku, kterému po celý den vládl Lukáš Kmoch, 
zapisovaly týmy do soutěže. Přihlásilo se jich 
celkem deset. Ze dvou základních skupin po 
pěti postupovaly dále vždy čtyři týmy, tedy se 
ten den odehrálo opravdu mnoho zápasů. Sta-
rosta, který si touto akcí začíná budovat kult 
osobnosti po vzoru vůdců KLDR, si tak alespoň 
stihl za den několikrát odskočit a zasít u toho 
dýně, aby děcka měla na podzim co dlabat. 

Kolem čtvrté hodiny odpolední došlo na 
poslední fi nálový zápas. Tým s názvem Bram-
bory ve složení bratři Kubelkové, Petr Brožo-
vský a Tomáš Jelen se utkal s týmem POMO 
B složených z tak mladých borců, že padaly 
obavy o návrat putovního poháru typu: … Ty 
klucí to tu vyhrajou, za týden odmaturujou, pak 
odjedou na erasmus někam do Austrálie a za rok 
se s pohárem nikdo z nich nevrátí... Zápas to byl 
opravdu napínavý, protože druhý set mlaďoši 
opravdu vyhráli. Nakonec ale zkušenosti byly 
více než mladá energie a vítězem celého turnaje 
se tak staly Brambory. Na druhém místě skončil 

nadějný tým POMO B ve složení Josef Kašík, 
Ondřej Kačerovský a Oliver Hejnic. Na třetím 
místě tým s názvem Přistoupim ve složení Mar-
tin Čermák, Vašek Diviš a Michael Zdrubecký. 
Kromě putovního poháru pro vítěze dostal 
každý tým umístěný na bedně i menší pamětní 
pohár a ceny, které se dají sníst nebo vypít, tedy 
nebudou nikde na poličkách lapat prach. Pro 
vítěze to byla tlačenka a sbírka piv, pro druhé 
uzená plec a pro třetího česnekový salám. 

Na závěr zareaguji na oslavný článek s náz-
vem Ozdoba Rostoklat od pana Josefa Lukáše, 
za který mu moc děkuji. Ke hřišti zde uvedu pár 
informací týkajících se výstavby. Cena nově vy-
budovaného hřiště byla 1 365 400,34 Kč včetně 
DPH. Dotace na akci byla ve výši 800 000 Kč 
a poskytovatelem byla Národní Sportovní 
Agentura. Zakázka se soutěžila veřejně a sešlo 
se celkem pět nabídek, kdy nejvyšší nabídka 
byla za 1.979 533 Kč vč. DPH. Vyhrála tedy 
nejnižší nabídka od fi rmy Ing. Jiří Huptych – 
J.I.H. z Prahy. Firma splnila všechny podmín-
ky, poskytla referenční zakázky, které jsme si 
telefonicky ověřili a vše se zdálo být v pořádku. 
Bohužel ale hodnotím tuto fi rmu jako druhou 
nejhorší za mojí kariéru. Nepřekonala už jen 
fi rmu Dopravní stavby silnic, která nedodělala 
chodník v Nové Vsi II, ze stavby jsme ji teh-
dy vyhnali a akci dokončoval pan Milan Major 
z Břežan II. To je ale naštěstí minulost, vlasy mi 
již nedorostou, a tak zpátky k víceúčelovému 
hřišti. Hlavní část stavby byla na podzim hoto-

va, ale zbývalo udělat lajnování čar na umělém 
povrchu, osadit vchodové branky a dodělat pár 
drobností. S dokončením se čekalo na jaro, pro-
tože zvláště na lajnování je potřeba dostatečná 
venkovní teplota, a ta přes zimu nebyla. Firma 
J.I.H. neměla kvalitní pracovníky ani vybavení, 
to mohou potvrdit majitelé okolních nemovi-
tostí, když u nich zvonili pracovníci a sháněli 
tu stavební kolečko na půjčení, tu prodlužovák 
nebo pilku na řezání fošen. Naštěstí jsme měli 
na akci sjednaný zodpovědný technický dozor 
investora, který na kvalitu odvedené práce 
dohlédl a nenechal je nic ošidit. Projektantovi 
bych vyčetl, že nenavrhl vyšší oplocení směrem 
k silnici, protože zvláště u nohejbalu často míče 
vyletí ven ze hřiště. Nás to bohužel také před 
výstavbou netrklo, ale není to nic neřešitelného. 
Sloupky lze nastavit a prodloužit do výšky, při-
dat na ně záchytnou síť a nedostatek tím bude 
odstraněn. Co nejdříve přibude síť na míčové 
sporty, která bude umístěna ve skříňce na kó-
dový zámek. Osvětlení hřiště zatím neplánuje-
me, ale technicky bude možné vyřešit. Na místo 
bude přivedena elektřina pro napájení kamery. 
Zatím čekáme na pozitivní výsledek balanční-
ho testu, na základě kterého budeme moci ins-
talovat kameru a veřejný prostor monitorovat. 
Hřiště nechceme zamykat, protože vyzvedávání 
klíčů uložených někde na úřadě nebo u starosty 
doma nám nepřijde vůbec praktické. Chceme, 
aby se hřiště používalo co nejvíce a proto bude 
volně přístupné, ale monitorované.  (Moko)

Nově otevřené multifunkční hřiště hostilo 
první ročník nohejbalového turnaje 
O putovní pohár starosty Rostoklat
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JUBILANTI

DUBEN
z Rostoklat
Alena Svatoňová
Jiřina Potzová
Emilie Rezková
Marie Gazdagová
Blanka Apltauerová
Marie Vavreková
Jaroslava Grocholová
Eva Kolankiewiczová
Eva Kmochová
Jozef Struhár
Ladislav Kubelka
Josef Apltauer
Jiří Doležal
Josef Kovács

z Nové Vsi II
Iveta Strnadová
Jozef Barkóci
Nebojša Miljkovič

KVĚTEN
z Rostoklat
Jana Hrábková
Zdeňka Beránková
Jaroslava Nezavdalová
Jaroslava Vintrová
Alena Domitreková
Miloslava Navrátilová
Iveta Střelcová
Dagmar Jouglová
Pavel Budař
Pavel Nedvěd
Jan Vavrek
Josef Navrátil
Zdeněk Novotný
Vladimír Stecovič
Václav Jougl
Jaroslav Kmoch

z Nové Vsi II
Jana Gregušová

Zemřel: 
Tomáš Jougl

Upozornění: Uvedená forma 
zveřejňování jubilantů je v sou-
ladu se Směrnicí na ochranu 
osobních údajů (GDPR). Pokud 
si nepřejete být uváděni 
vrubrice Jubilea, sdělte nám to 
osobně v kanceláři OÚ Rosto-
klaty čp.32, e-mailem: obec@
rostoklaty.cz nebo telefonicky 
na tel.: 721 672 333.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ VÝZVA
Obec Rostoklaty bude v měsíci červnu pořádat tradiční akci Vítání občánků. 
A protože se může stát, že ne o všech čerstvě narozených dětech máme 
přehled, anebo naopak ne všechny rodiče mají zájem se této akce účastnit, 
prosíme o aktivní přístup rodičů. Pokud tedy máte zájem se se svými potomky 
akce zúčastnit, kontaktujte, prosím, do konce měsíce května kancelář OÚ. 
Děkujeme. 

Ozdoba Rostoklat
T ak jsme se dočkali! My starší a generace 

před námi léta vzpomínali na bohaté 
sportovní roky, cvičení a hry malých 
i velkých, které se odehrávaly na cvičišti za 
OÚ (dokládají to fotografie v archivu), ve 
spolku Sokola a fotbalového oddílu. Činnost 
pokračovala na dvou tenisových kurtech vedle 
fotbalového hřiště. Jak šel čas a přibývaly 
roky i sportovcům, zůstalo postupně jenom 
u fotbalu, kde se vystřídalo několik generací 
a bylo dosaženo i úspěchů pod značkou 
Traverza Rostoklaty.

Když jsem byl činný na OÚ, toužebně jsem 
sledoval, jak kolem ve vesnicích přibývají nová 
sportoviště, tentokrát ve formě víceúčelových 
hřišť s novým povrchem a bezpečím pro 
děti. Vím, že byla snaha se přidat a stát se 
majiteli a uživateli hřiště i u nás. Nic ale není 
jednoduché, a tak se ukázalo, že všechny 
pozemky okolo hřiště, kde byl záměr budovat, 
nejsou v majetku obce a nelze tak žádat o dotace 
na výstavbu. Když se chce, tak to jde. A tak po 
akci a jednáních se současnému zastupitelstvu 
podařilo oživit prostor na druhém konci 

fotbalového hřiště, zbudovat dětské hřiště 
a následně umístit i víceúčelové hřiště.

Jak jsme svědky, je hotovo. Mládež již 
prostor využívá a 5. května byl uskutečněn 
i 1. nohejbalový turnaj pod záštitou starosty 
obce, který doplní informace a podrobnosti 
i o finančních nákladech.

A tak je vše připraveno pro mládež 
a sportovce vyžívat se a já stejně jako ostatní 
obyvatelé přeji hodně radosti ze sportu 
a volám Rostoklatům zdar!

 Josef Lukáš

Ukliďme Pošembeří
Na sobotu 6. 4. byl vyhlášen hlavní úklidový den 

v rámci akce Ukliďme Česko. Do akce jsme se letos 
opět jako obec přihlásili a přidal se i Myslivecký spolek 
Rostoklaty. V ten den tedy nebyli muži v zeleném lovci, 
ale sběrači. Toto spojení je velice výhodné. Členové MS, 
kteří s sebou na akci přivádějí i rodinné příslušníky, nejen 
že navyšují počet uklízečů, ale disponují také auty s vozí-
ky. Mají přehled o krajině kolem nás a tak vědí, kde je 
potřeba ještě něco uklidit, kudy tam zajet a ideálně nikde 
neuvíznout. 

Sraz byl pro místní část Rostoklaty svolán na 8:00 hod. 
u budovy OÚ, kde si účastníci rozdali úklidové pomůcky. 
Pavel Tesárek z Mysliveckého spolku vhodně nakombino-
val uklízecí čety a vyslal je na místa úklidu. Na 9:00 hod. 
byl stanoven čas srazu pro místní část Nová Ves II. No-
voveští bohužel ani letos nezklamali a tradičně nepřišel 
nikdo. Tuto tradici zodpovědně drží již od roku 2019, kdy 
jsme se poprvé do akce zapojili jako obec a organizovali 
ji pro veřejnost. Počkal jsem na místě 15 minut, posbíral 
odpad v nejbližším okolí rybníčku a s vědomím, že jsem 
pro to udělal maximum, jel rozvážet občerstvení a další 
pytle po uklízecích partách. Dát vlastní čas a místo srazu 
pro menší místní část je vstřícný krok od organizátorů, ale 
nemá to efekt. Proto se nedivte, když si na příští rok ne-
budeme zbytečně komplikovat rozvrh dne, a čas a místo 
srazu bude pouze jedno a to v Rostoklatech. Na obranu 
novoveských je ale férové uvést, že náves čas od času uk-
lidí sami a o vzhled návsi se snaží pečovat. Pokud byste 
někdo chtěl uklízet individuálně z důvodu nevyhovujícího 

termínu akce, ta možnost zde samozřejmě existuje. Ro-
dina Vostrých z Rostoklat takto každý rok vyráží uklízet 
podél cesty mezi nádražím a střelnicí. Pomůcky na úklid 
obdrží od obce a odpad také následně svezeme.

Kolem 11 hodiny jsme akci zakončili opékáním 
špekáčků u pošty. Celkem jsme nasbírali 4 přívěsné vozí-
ky odpadu. Moc děkuji všem zúčastněným a příští rok 
si akci určitě zopakujeme. Stále je po okolí dost starých 
černých skládek, které je potřeba vysbírat. Čerstvé černé 
skládky uklízíme průběžně přes rok, aby nelákaly i další 
bordeláře. Naposledy to byla na začátku května autose-
dačka a kancelářské křeslo vyhozené v zatáčce u závory 
směr obec Tuklaty. (Moko)

Filipojakubská noc
Vzhledem k tomu, že tento rok připadly 

čarodějnice na všední den, již o víkendu 
začaly přípravy. Četa pro strom na májku a dře-
vo na hranici vyrazila v sobotu ráno. 

Na druhý den se strom musel obléct do krás-
ného kabátu, uvázat věnec a připravit na stavění. 
Dále probíhala příprava hranice a malého ohniště 
na buřty, loupaly se brambory na hranolky a za-
jišťovalo se celkové občerstvení na akci.

V pondělí bohužel středočeský kraj vyhlá-

sil zákaz pálení ohňů, a tak nás čekalo nemilé 
rozhodování. Nakonec jsme akci nezrušili, ale 
zapálení hranice jsme odložili. 

I letos nás čekal doprovodný program, v po-
době dětských soutěží – vajíčko na lžíci, kop 
na bránu a zorbing koule. O hladký průběh 
těchto soutěží se skvěle postarali naši dorosten-
ci. V krámku U malé čarodějnice bylo možno 
zakoupit čarodějnické doplňky. 

V podvečer děti dozdobily Májku krepáky 

a za pomoci silného mužského osazenstva se 
podařilo Májku i tento rok vztyčit. 

Občerstvení bylo již tradičně složeno z hra-
nolek, výborných klobásek, uzeného boku a ne-
chyběl i oblíbený ,,horký pes“. Pivo a jiné alko 
i nealko nápoje tekly proudem. 

Vše doprovázely libé tóny kapely Skupens-
tví. I přes nepřízeň suchého a větrného počasí se 
akce za nemalé účasti opravdu povedla. 

 Za SDH Sejrky

Rybářské závody  
a odložené pálení čarodějnic
V sobotu 11. května se uskutečnily Rybářské 

na návesním rybníku v Rostoklatech. Zá-
pis pro dospělé a dorost byl od 6:00. Prvního 
nahození v 7:00 hod. se zúčastnilo 15 dospělých 
a 2 dorostenci. Chytací čas jsme prodloužili 
o hodinu do 12:00 hod., protože nikdo nechytil 
žádnou rybu. Přitom večer před akcí se v mno-
hem menším počtu rybářů ulovili dva kapři, 
a den po akci hned z rána jeden další. Dovezená 
osádka ryb čítala 68 kaprů a k tomu v rybníce 
zbyly ryby z loňského roku. V sobotu se jim ale 
prostě na háček nechtělo. To si vysvětlujeme 

magnetickou bouří na slunci. Od půl dvanácté 
se začaly přidávat děti, kterých bylo ve své ka-
tegorii dvanáct. Téměř v pravé poledne, když 
dospělí balili pruty, ulovil Sebastián Lomič 
amura o délce 47 cm. Jelikož byla jediná ulo-
vená ryba toho dne, vyhrál Sebastián dětskou 
kategorii. Pro všechny další dětské účastníky 
byly připravené drobné věcné ceny a tak nikdo 
neodešel s prázdnou. 

V prostoru návsi byla nachystaná hranice 
s čarodějnicí, kterou nebylo rozumné z důvo-
du sucha a větru pálit na tradiční akci SDH 

konané dne 30. dubna. A tak jsme po domlu-
vě naplánovali náhradní termín, který připadl 
právě na večer 11. května. Pivo i limo na čepu 
bylo od rána nachystané, udírna zahřátá, ranní 
směnu vystřídala ta odpolední a zábava moh-
la pokračovat až do nočních hodin. Akce sa-
mozřejmě neměla takovou návštěvnost, jaké 
se těší Stavění máje, ale přesto byla účast 
obstojná. A konečně si mohli ti, kteří jindy 
servisují občerstvení pro ostatní, sami sed-
nout a užít si akci z té druhé strany, ze strany 
návštěvníka.  (Moko)


